

M

**MAKAYA SYLVAIN**

Partners - Asset Management at ID InvestPartners



**Sylvain MAKAYA** was born in 1976. He studied marketing and sales at EM Strasbourg Business School and obtained a master's degree in 2001. He then made his first steps in Andersen Consulting, the most renowned international audit firms, where he serves as a consultant in corporate finance. Sylvain joined three years later the French insurance company, Allianz to manage group transactions. His skills led him to accept the position of Chief Financial Officer in 2008 for Euromezzanine (EMZ Partners), which works alongside family shareholders to enable them to finance their capital development and reorganization projects. Euromezzanine invests in a variety of sectors, from fast food restaurants with Burger King -Quick, to waste recycling with Paprec, and multichannel distribution of children's clothing with Cyrillus Verbaudet. In 2013, Sylvain made a short stint at Antin Infrastructure Partners, as CFO. Sylvain has been with ID Invest Partners since December 2013 as Head of Strategy & Solutions. As such, he is in charge of three areas of strategic development: the internationalization of ID Invest, the development of new offers and solutions and the management of Portfolio Management activities. Sylvain is also a member of the investment committee for CNRS pre-maturation projects

**2013** - He joins ID Invest Partners to head Strategy & Solutions

**2008** - He is Chief Financial Officer of EMZ Partners

and Professor of Private Equity in Business School. 🌟

M

**MAKAYA SYLVAIN**

Partners - Asset Management Chez ID InvestPartners



**Sylvain MAKAYA** est né en 1976. C'est à l'EM Strasbourg Business School qu'il poursuit des études en marketing-vente et obtient un master 2 en 2001. Il fait alors ses premiers pas au sein d'Andersen Consulting, le plus réputé des grands cabinets d'audit internationaux, où il officie en tant que consultant en finance d'entreprise.

Sylvain rejoint trois ans plus tard la société d'assurance française, Allianz pour y gérer les transactions groupe. Ses compétences l'amènent à accepter le poste de Directeur financier en 2008 pour la société Euromezzanine (EMZ Partners) qui intervient aux côtés d'actionnaires familiaux pour leur permettre de financer leurs projets de développement et de réorganisation du capital. Euromezzanine investit dans moult secteurs, de la restauration rapide avec Burger King -Quick, au recyclage de déchets avec Paprec en passant par la distribution multicanal de vêtements pour enfants avec Cyrillus Verbaudet. 2013, Sylvain fait un court passage au sein d'Antin Infrastructure partners, au poste de directeur financier.

**2013** - Il rejoint ID Invest Partners pour y prendre la direction du pôle Stratégie & Solutions

**2008** - Il est directeur financier d'EMZ Partners

Sylvain accompagne les équipes d'ID Invest Partners depuis décembre 2013 en tant que "Head of Strategy & Solutions".

A ce titre, il a en charge trois axes de développement stratégique : l'internationalisation d'ID Invest, l'élaboration des nouvelles offres et solutions et le pilotage des activités de Portfolio Management. Sylvain est également membre du Comité d'investissement des projets "pré-maturation" du CNRS et professeur de Private Equity en École de Commerce. 🌟